

## Fire Underwriters Survey supports Canada's volunteer firefighters, our first responders

*To continue protecting lives and property and ensuring a minimum level of public fire safety in Canada, we strongly invite you to add your voices to this wake-up call initiative of the Canadian Association of Fire Chiefs*

71% of firefighters in the Country are part-time, that's more than 90,000 firefighters. This essential profession no longer attracts these valiant workers we desperately need, because of their low pay, if any. It is only their passion that motivates them: **Protecting our communities**. But that's no longer enough in today's inflationary world. Their remuneration often consists of an annual tax credit of \$3,000 when they fight a minimum of 200 hours per year. And when they exceed that threshold, the tax credit decreases!!

Please take a minute to sign this petition proposed by the Canadian Association of Fire Chiefs to the Government of Canada <https://cafc.ca/page/Bill-C310-Petition> to support Bill C-310's amendments to the Income Tax Act to increase the amount of the tax credit from \$3,000 to \$10,000.

## Petition in Support of Volunteer Firefighters and Search and Rescue personnel

Advocacy » National Issues for the Fire Service » Petition in Support of Bill C-310



**Petition in Support of Bill C-310:**  
An Act to Amend the Income Tax Act  
(Volunteer Firefighting and  
Search and Rescue Volunteer Tax Credit)

**Pétition à l'appui du projet de loi C-310 :**  
Loi modifiant la Loi de l'impôt sur le revenu  
(services de pompier volontaire et  
de volontaire en recherche et sauvetage)

Click here to view and sign the e-petition

Pour la version en français, veuillez [appuyer ici](#)



CANADIAN ASSOCIATION  
OF FIRE CHIEFS

ASSOCIATION CANADIENNE  
DES CHEFS DE POMPIERS

<https://www.cbc.ca/news/canada/new-brunswick/volunteer-firefighter-shortage-new-brunswick-1.6865721>

<https://globalnews.ca/news/9754788/canada-firefighter-shortage-recruitment/#:~:text=But%20the%20number%20of%20volunteers,census%20report%20for%202022%20showed>

## Le Service d'inspection des assureurs incendie appuie les pompiers à temps partiel, nos premiers répondants

*Pour continuer à assurer une sécurité incendie publique minimale au pays et protéger nos vies et nos biens, nous vous invitons ardemment à joindre vos voix à ce cri d'alarme, en appuyant cette initiative de l'Association canadienne des chefs de pompiers*

71% des pompiers au pays sont à temps partiel, ce sont plus de 90 000 pompiers. Ce métier essentiel n'attire plus ces valeureux intervenants à cause de leur faible rémunération, quand ils en obtiennent une. C'est uniquement leur passion qui les motive : **protéger nos communautés**. Mais ce n'est plus suffisant dans le contexte inflationniste d'aujourd'hui. Leur rémunération bien souvent consiste à obtenir un crédit d'impôt annuel de 3 000 \$ lorsqu'ils combattent un minimum de 200 heures par année. Et quand ils les dépassent, le crédit diminue !!!

Nous vous invitons à prendre une minute pour signer cette pétition proposée par l'Association canadienne des chefs de pompiers à l'intention du Gouvernement du Canada <https://cafc.ca/page/Loi-C310-Petition> afin qu'il appuie le projet de loi C-310 proposant une modification de la Loi de l'impôt sur le revenu afin d'augmenter le montant du crédit d'impôt de 3 000 \$ à 10 000 \$.

## Pétition à l'appui des pompiers volontaires et du personnel de recherche et de sauvetage



**Petition in Support of Bill C-310:**  
An Act to Amend the Income Tax Act  
(Volunteer Firefighting and  
Search and Rescue Volunteer Tax Credit)

**Pétition à l'appui du projet de loi C-310 :**  
Loi modifiant la Loi de l'impôt sur le revenu  
(services de pompier volontaire et  
de volontaire en recherche et sauvetage)

Click here to view and sign the e-petition

For the english version, please [click here](#)



CANADIAN ASSOCIATION  
OF FIRE CHIEFS

ASSOCIATION CANADIENNE  
DES CHEFS DE POMPIERS

Étude 2023 de l'Association des gestionnaires en sécurité incendie et civile du Québec (AGSICQ) sur Les enjeux de relève chez les pompiers : <https://www.newswire.ca/fr/news-releases/l-agsicq-publie-un-portrait-des-impacts-de-la-penurie-de-main-d-oeuvre-chez-les-pompiers-859614744.html>